

Properly dispose of your
unwanted vehicles
Cancel registration after
scrapping



Not properly dispose of your
vehicle can be prosecuted

New
regulation
in force in
Dec 2025

Cancel registration after
scrapping your vehicle

Scan for details



Transport Department has ceased to
actively cancel the registration of
vehicles unlicensed for two years
from 19 Dec 2024 onwards

For enquiry 2804 2600

妥善處理廢棄車輛
拆毀後須取消登記



不妥善處理名下車輛可被檢控

新法例將
於2025年
12月實施

拆毀車輛後 須取消登記

掃碼瀏覽詳情



運輸署已於
2024年12月19日起停止
主動取消兩年未領牌車輛的登記

查詢電話 2804 2600



不受善處理名下車輛可被檢控

- 立法會已通過法例，優化車輛登記及領牌制度，由源頭加強管控，提高對車主以不當方式棄置廢棄車輛行為的阻嚇力。
- 在新法例實施後，車主須在接獲運輸署通知後三個月內為其兩年未領牌的車輛續牌，或把車輛拆毀或永久送離香港後向運輸署取消車輛登記，否則會構成罪行，而未領牌車輛會保留在有關車主名下。
- 新法例計劃在2025年12月實施，運輸署會適時藉憲報刊登公告訂明生效日期。

拆毀車輛後 須取消登記

- 在拆散、消毀（或永久送離香港）車輛後，登記車主須連同相關車輛拆毀證明書/ 運送文件，向任何一間牌照事務處遞交取消車輛登記通知書(TD184)，以取消該車輛登記。

掃碼瀏覽詳情



運輸署已於2024年12月19日起停止主動取消兩年未領牌車輛的登記

- 運輸署已於2024年12月19日起停止主動取消兩年未領牌車輛的登記。
- 在車主拆散、銷毀，或把車輛永久送離香港並向運輸署取消登記前，車輛將一直登記於車主名下。車主亦須承擔該車輛引起的所有法律責任。

新法例下的豁免制度

- 在新法例下，如個別車主有實際困難而未能採取所需行動，或有合理理由不為其車輛領牌，可向運輸署提出申請豁免。
- 即使車主已獲批豁免，有關車輛會繼續登記在該車主名下。車主仍須繼續承擔該車輛引起的所有法律責任。
- 運輸署會盡快公布申請豁免指引。車主現時無需急於申請豁免。

「牌證易」查詢車輛資訊更輕易

- 車主可登記使用運輸署的「牌證易」服務，隨時隨地查詢名下車輛牌照到期日及在網上續領車輛牌照。

現在登記



Not properly dispose of your vehicle can be prosecuted

- The Legislative Council has passed a new legislation, aiming at enhancing the vehicle registration and licensing regime to heighten deterrence against improper abandoning of unwanted vehicles with strengthened control at source.
- After the commencement of the new legislation, vehicle owners are required to, within three months after receiving a notice sent by the Transport Department (TD), renew the licence of their vehicles which have been unlicensed for two years, or cancel the registration of the vehicles with the TD after scrapping the vehicle or permanently shipping it out of Hong Kong. Failing that will constitute an offence. The unlicensed vehicles will continue to be registered under the name of the owners concerned.
- The new legislation is planned to take effect in December 2025, the TD will announce the commencement date of the new legislation by a gazette notice in due course.

Cancel registration after scrapping your vehicle

Scan for details

- After having the vehicle scrapped (or permanently shipped out of Hong Kong), the vehicle owner must submit a "Notification for Cancellation of Vehicle Registration" (TD184) together with a scrap certificate/shipping document to any Licensing Office in order to cancel the registration of the vehicle.



Transport Department has ceased to actively cancel the registration of vehicles unlicensed for two years from 19 December 2024 onwards

- The TD has ceased to actively cancel the registration of vehicles unlicensed for two years from 19 December 2024 onwards.
- Before the vehicle owner cancels its registration with TD after scrapping or having the vehicles permanently despatched out of Hong Kong, the vehicle will continue to be registered under the name of the owner. The owner has to bear all the legal liabilities associated with that vehicle.

Exemption system under the new legislation

- Under the new legislation, if individual vehicle owners have a genuine difficulty in taking the required actions or have reasonable grounds for not licensing their vehicles, they may apply for an exemption with the TD.
- Even if an exemption is granted, the vehicle will continue to be registered under the name of the owner who has to bear all the legal liabilities associated with that vehicle.
- TD will promulgate the application guidelines for exemption before the new legislation becomes effective. Vehicle owners do not need to apply for exemption at this moment.

Enquire vehicle information easier with eLicensing Portal

- Owners may register and use the e-Licensing Portal of the TD to enquire the licence expiry date of their vehicles, and to renew the licence anytime, anywhere online.

Register now

